
 آرمان ملی: در حالی برای ورود سیستم کمک داور ویدئویی 
که البته در خصوص نوع تکنولوژِی آن نیز  به فوتبال ایران 
شفاف سازی نشده است حدود 110 میلیارد تومان هزینه شده که 

این سیستم 3 سال قبل می توانست وارد کشور شود!
   عقد قرارداد 

آبان ماه 1400 مجلس شورای اسلامی در پی عقد قرارداد 
فدراسیون فوتبال با سیستم داوری VAR از عزیزی خادم و 
وزیر ورزش برای حضور در ساختمان بهارستان و پاسخگویی 
دعوت کرد. به دنبال ورود نهاد های نظارتی پیرامون این پرونده، 
حال نمایندگان مجلس شورای اسلامی هم انتقادات تندی را 
علیه فدراسیون فوتبال مطرح می کنند و این در حالی است که 
فدراسیون پس از مدت ها سکوت در بیانیه تلاش کرد بخشی از 
ابهامات را مرتفع سازد که در این امر موفق نبود. در همین حال 
و صرف نظر از احسان قاضی زاده هاشمی که به صراحت درباره 
ابهامات موجود در فدراسیون صحبت کرده، سردار کوثری هم 
از احضار وزیر ورزش و جوانان خبر می دهد و احمد راستینه از 
حاشیه سازی های خودساخته فدراسیون فوتبال توسط عزیزی 
گلایه می کند. حال و در تازه ترین تحولات، فروردین،  خادم 
کسیون ورزش مجلس شورای اسلامی درباره احتمال  رئیس فرا
گرچه این بحث در حوزه اختیارات  عزل عزیزی خادم گفته ا
مجلس نیست، اما نهاد قانونگذار در انتظار دفاعیات او در جلسه 
سرنوشت ساز در ساختمان بهارستان است تا در در واقع اصل 
مبحث را رد نکرده باشد. فروردین درباره موضوع برکناری عزیزی 
خادم عنوان کرد: این موضوع در حیطه اختیارات ما نیست، اما او 
باید در مجلس حضور پیدا کند و دفاعیه اش را درباره این موضوع 
بشنویم و سپس تصمیم گیری کنیم. وی همچنین تصریح کرد: 
فدراسیون فوتبال باید حواسش را جمع می کرد تا خطایی نکند. 
گر مواردی  آنها مستقل هستند و ما نمی توانیم دخالت کنیم، اما ا

که به آن اشاره شده صحت داشته باشد جای نگرانی و بحث وجود 
دارد و باید به آن رسیدگی شود. جمله پایانی فروردین هم موید 
ناراحتی های مقامات درباره سیر اتفاقات رخ داده در فدراسیون 
فوتبال است. آنجا که او می گوید: وضوع به این مهمی قبل از بررسی 

و تحقیق انجام شده و برای کشور هزینه تراشی شده است. 
   شکایت و نتیجه آن 

پاییز سال 1400 یکی از نهادهای امنیتی در دادسرای فرهنگ 
و رسانه از شهاب الدین عزیزی خادم بابت همکاری با شرکت 
اسرائیلی شکایت کرد. آذر ماه سال 1401 رسیدگی به این پرونده با 
صدور قرار منع تعقیب برای شهاب الدین عزیزی خادم مختومه 
شد. در بخشی از حکم دادگاه آمده است که فدراسیون فوتبال قبل 
از عقد قرارداد اطلاعی از حضور احتمالی فردی با ملیت اسراییلی 
در آن شرکت نداشته و ضمنا قبل از عقد قرارداد با آن شرکت از 
حراست وزارت ورزش و برخی نهادهای امنیتی استعلام گرفته بوده 
بنابراین مقصر شناخته نمی شود. ضمنا با توجه به لزوم استفاده از 
تکنولوژی فدراسیون فوتبال مجبور بوده با یکی از 15 شرکت تحت 
لیسانس فیفا قرارداد ببندد، اما 14 شرکت از 15 شرکت به دلیل 

تحریم ها حاضر به همکاری با ایران نبودند. 
   هزینه سال جاری؟

کید بر تجهیز  خرداد ماه سال جاری وزیر ورزش و جوانان با تا
رقابت های فصل آتی فوتبال باشگاهی کشور به VAR، از کمک 
١١٠ میلیاردی دولت به فوتبال برای تجهیز ورزشگاه ها خبر داد. 
به گزارش برنا، کیومرث هاشمی وزیر ورزش و جوانان با اشاره به 
اهمیت تجهیز رقابت های فوتبال باشگاهی ایران از لیگ بیست و 
چهارم به VAR گفت: لازمه داشتن لیگ پویا، سالم و فسادستیز 
داشتن VAR است بنابراین لیگ بیست و چهارم حتما باید با 
VAR برگزار شود. وی افزود: با وجود اینکه تامین اعتبار برای 
کمک داور ویدئویی، مسئولیت باشگاه ها و  تجهیز لیگ به 

مجموعه فوتبال است، اما دولت برای حمایت از فوتبال به عنوان 
رشته ای پرمخاطب ١١٠ میلیارد تومان برای این کار تامین اعتبار 
کرد تا هفت دستگاه VAR و متعلقات آن برای ورزشگاه شهر های 
مختلف خریداری شود. وزیر ورزش و جوانان از دستور به شرکت 
توسعه و تجهیز برای رفع دغدغه هواداران فوتبال خبر داد، گفت: 
شرکت توسعه باید پس از رفع موانع اداری ظرف دو هفته آینده این 
دغدغه را بر طرف کند تا با تجهیز ورزشگاه ها، فصل آتی لیگ برتر با 
VAR برگزار شود. همچنین از فدراسیون فوتبال خواستم با انجام 
هماهنگی لازم با مبادی ذیربط همچون فیفا، دیدار نهایی جام 

حذفی را با استفاده از کمک داور ویدئویی برگزار کند. 
   وضعیت 

فدراسیون فوتبال در خصوص قرارداد خرید VAR، نوع مناقصه 
برگزار شده و اینکه قیمت دستگاه ها چقدر است؟ تکنولوژی پروایدر 
کدام شرکت است و سیستم پروایدر چه شرکتی؟ شفاف سازی 

نکرده است. 
   استقلال

در حالی که نتیجه دیدار قبل استقلال صددرصد متأثر از 
وجود سیستم VAR بود، احتمال داشت بازی دومش بدون این 
تجهیزات برگزار شود. محسن حکیم مدیر پروژه VAR گفت: دیدار 
دو تیم آلومینیوم و نساجی در ورزشگاه امام خمینی با سیستم 
کتور مقابل پرسپولیس در هفته دوم  VAR برگزار می شود. بازی ترا
لیگ برتر، که روز پنجشنبه اول شهریورماه در ورزشگاه یادگار امام 
نیز با VAR )سیستم کمک داور ویدئویی( برگزار خواهد شد. قطعا 
گر بنا بود در ورزشگاه شهدای شهر  دیدار استقلال و ملوان هم ا
قدس برگزار شود، بدون VAR انجام می شد، اما سازمان لیگ 
این بازی را به قزوین منتقل کرد. حالا با این حساب بازی استقلال 
هم مثل بازی پرسپولیس با تجهیزات کمک داور ویدئویی برگزار 

خواهد شد. 
   پرسپولیس

کتور  ترا گفت:  آذربایجان شرقی  جوانان  و  ورزش   مدیرکل 
بازی های حساسی در پیش دارد و خواستار ماندگاری دستگاه 
VAR در تبریز هستیم. حبیب ستوده نژاد در گفت وگو ایسنا، 
کتور و پرسپولیس با حضور VAR اظهار  درباره برگزاری دیدار ترا
کرد: با توجه به اعلام رئیس هیات فوتبال به بنده، ان شاءا... قرار 
کتور و پرسپولیس با VAR برگزار شود.  است بازی روز پنجشنبه ترا
او درباره ایراد اتاق در نظر گرفته شده برای VAR در ورزشگاه 
گر لازم  یادگار امام )ره( گفت: ۲ اتاق را در نظر گرفته ایم و حتی ا
باشد اتاق جدید هم برای استقرار VAR احداث می کنیم و از 
کتور و  این بابت مشکلی نداریم. او در رابطه با اینکه آیا بازی ترا
گر برگزار خواهد شد یا نه؟ گفت: بازی  پرسپولیس با حضور تماشا
گران خواهد بود. ان شاءا... روز سه شنبه گیت ها  با حضور تماشا
گران برگزار می کنیم.  را تست خواهیم کرد و بازی را با حضور تماشا
ما برای این بازی 3۸ گیت نصب کردیم تا مشکلات برطرف شود. 
در مجموع قرار است 1۲0 گیت در ورزشگاه یادگار امام )ره( نصب 
شود که به مرور این کار انجام خواهد شد. ستوده نژاد گفت: هفته 
گذشته هم در حضور رئیس فدراسیون خواستار ماندگاری دستگاه 
کتور در آسیا و لیگ برتر بازی های  که ترا VAR در تبریز بودیم، چرا
حساسی در پیش دارد. مدیرکل ورزش  و جوانان آذربایجان شرقی 
در پاسخ به این سوال که ناظران AFC چه زمانی برای تائید 
کتور در سطح  ورزشگاه یادگارامام )ره( به عنوان ورزشگاه خانگی ترا
دو لیگ قهرمانان آسیا از این ورزشگاه بازدید خواهند کرد؟ گفت: 
زمانش مشخص نیست، اما این ورزشگاه آماده کسب تائیدیه 

AFC است. 
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وضعیت VAR پس از تاخیری 3 ساله 

هزینه 110 میلیاردی بدون شفافیت! 

خوشحالی آرتتا  
از شیوه بازی تیمش 

آرسنال، نایب قهرمان فصل گذشته، در هفته 
نخست لیگ برتر برابر ولورهمپتون با دو گل به 
کا و هاورتز، ستاره های آرسنال  پیروزی رسید. سا
در این بازی بودند که هر کدام موفق به زدن یک 
گل و دادن یک پاس گل شدند. مایکل آرتتا در 
نشست خبری پایان بازی گفت: واقعا خوشحالم 
چون پیروزی در هفته نخست کار راحتی نیست. 
وقتی نتیجه یک بر صفر بود استرس داشتیم، 
کا خیلی راحت تر بازی کردیم.  اما بعد از گل سا
روشی که بازیکنانم برای کارشان پیش می برند 
خیلی خوب است و بنابراین بسیار خوشحالم. 
می دانستیم که ولوز می تواند بازی را تغییر دهد. 
آنها در نیمه دوم تقریبا موفق به انجام دادن این 
کار شدند ولی با تغییراتی که در زمین داشتیم 
کمی قوی تر شدیم. پیش فصل خیلی خوبی 
داشتیم. مطمئنا چیزهایی برای بهبود وجود 

دارد، اما در کل بسیار خوشحالم. 

ویژه

فصل  ست  ر فا م  تینگها نا
جدید لیگ برتر  را با بازی مقابل 
بورنموث شروع کرد، اما در اوایل 
ک  مسابقه مصدومیتی  ترسنا
برای دنیلو، ستاره برزیلی این 
تیم، اتفاق افتاد که همه را به 
شدت نگران کرد که البته به خیر 

 . شت گذ

یک  لیگ  عه کشی  قر سم  ا مر
ر  حضو با  ر  کشو ی  ه ها شگا با
محمدرضا کشوری فرد؛ دبیر سازمان 
لیگ، حجت اله بهمنی؛ مدیر روابط 
عمومی و امور فرهنگی سازمان 
لیگ... و نمایندگان حاضر در این 
رقابت ها در سالن همایش های مرکز 

ملی فوتبال ایران برگزار شد. 

علیرضا کوشکی که در نقل و انتقالات 
تابستانی ضمن جدایی از گل گهر 
سیرجان به استقلال پیوست، امید 
زیادی دارد تا در ادامه مسابقات 
لیگ برتر فرصت بیشتری برای بازی 
کردن به دست آورد. وینگر تکنیکی 
استقلال با در انتظار فرصت ویژه 

جواد نکونام ایستاده است. 

ت
شــ

س نو
عک

        فرصت   مصدومیت قرعه کشی

گفتوگو

بهروز سلطانی گلر سال های دور پرسپولیس 
خ پوش پایتخت در  در مورد عملکرد تیم سر
کتور در هفته دوم رقابت ها  هفته اول و تقابل با ترا

صحبت کرد. 
    در خصوص اینکه پرسپولیس در هفته 

اول یک امتیاز کسب کرد چه نظری دارید؟
 شعار حرفه ای بودن در فوتبال سر داده 
می شود، اما قهرمان ۹ دوره لیگ برتر یک ورزشگاه 
ندارد تا در شهر خود که پایتخت است، میزبان 
که بیش از 30 میلیون  حریفش باشد. تیمی 
هوادار دارد و سرمربی اسپانیایی استخدام 
کرده، خرید های گرانقیمتی هم داشته ولی باید 
ک با حریف خود بازی کند. طبیعتاً گاریدو  در ارا
برای عذرخواهی خود دلایلی دارد و به عنوان 
یک مربی در تیم های زیادی کار کرده، بنابراین 
هر تصمیم می گیرد بی دلیل نیست. تیمی که در 
هفته اول هماهنگی کامل داشته باشد اتفاقی 
پرسپولیس  ابتدایی  دقایق  در  است.  بعید 
آشفته بازی کرد و در ادامه برای جبران گل کمی 
سراسیمه ظاهر شد تا اینکه بازی را به تساوی 
کار سخت تر شد  کشاند. البته در نیمه دوم 
ولی در مجموع پرسپولیس بازی مورد انتظار 
گران را انجام نداد و به مرور می توان انتظار  تماشا
داشت تا تیم یکدست و هماهنگی را در زمین 
دید. گاریدو گفت که تیمش باید بیشتر تلاش کند 
و این موضوع نشان می دهد که باید به او زمان 
بیشتری داد تا بتواند تیم را هماهنگ تر کند. بعد 
از هفته پنجم می توان عملکرد گاریدو را بهتر مورد 

بررسی قرار داد. 
کتوری ها معتقد هستند در هفته دوم      ترا

برابر پرسپولیس برنده می شوند!
 بردن پرسپولیس خواب و خیال است. زمانی 
استیل آذین هزینه های سرسام آوری کرد، اما 
امروز خبری از آن نیست و آن زمان هم به جامی 
کتور تیمی مردمی و محترم است، اما  نرسید. ترا
بداند مرده پرسپولیس هم بباز نیست. اتفاقاً 
پرسپولیس برابر تیم های بزرگ که فوتبال بازی 
می کنند خیلی قوی تر و بهتر ظاهر می شود. در 
هفته اول مقابل ذوب آهن هم بازی در اختیار 
پرسپولیس بود و حریف شانس آورد که نباخت. 
کتور را می برد و با رفع  جنازه پرسپولیس هم ترا
کتور  یکی دو ایرادی که تیم داشت در خانه ترا

برنده پرسپولیس است. 
شکایت  درباره  وضعیت  کمیته  حکم   
پرسپولیس از علیرضا بیرانوند بعد از گذشت 

زمانی نسبتاطولانی اعلام نشده است!
 از نظر فنی خللی به تیم پرسپولیس وارد 
نمی شود، چون گندوز گلر خارجی که جذب شده 
بسیار خوب و آماده است، بیرانوند هم تلاش کند 
کتور موفق باشد. الان مشکل اصلی در  تا در ترا
کمیته وضعیت فدراسیون است. چه دلیل وجود 
دارد که حکم مربوط به این پرونده شکایت صادر 
نمی شود؟ رأی هرچه هست زودتر اعلام شود، 
چون تمرکز را از هر دو تیم می گیرد و ناخواسته 

فکر را مشغول می کند. 

سلطانی:
بردن پرسپولیس 

خواب و خیال است

صابر کاظمی عذرخواهی کرد 
ایسنا: صابر کاظمی پس از صدور رای کمیته 
انضباطی و جلسه با رئیس فدراسیون والیبال 
اظهار کرد: متاسفانه سوء تفاهم هایی به وجود 
آمده بود که در جلسه ای که با آقای تقوی و 
فرهاد قائمی در فدراسیون داشتیم برطرف شد 
و من از ایشان به عنوان رئیس فدراسیون بابت 
مشکلاتی که از حضور نداشتنم در تیم ملی به 
وجود آمده بود عذرخواهی کردم ولی واقعا فکر 
نمی کردم این اتفاقات بیافتد. او ادامه داد: 
برخی ها مشورت های اشتباهی به من می دادند 
که خوشایند  و در ادامه جریاناتی پیش آمد 
نبود. خیلی خوب می دانم که پوشیدن پیراهن 
تیم ملی یک افتخار است و این لباس تن بازیکنان 
بزرگی چون سعید معروف، فرهاد قائمی، امیر 
غفور و سید محمد موسوی بوده و من در قامت 
و سایه این لباس و پرچم به والیبال دنیا معرفی 
شدم و خودم را شناختم. این والیبالیست 
کشورمان تصریح کرد: در جلسه با تقوی وویسی از 
یک هوادار پخش شد که به شدت از نتایج کسب 
شده ناراحت بود و از بازیکنانی که می شناخت از 
جمله من گله داشت که چرا در آن روزها متوجه 

اهمیت حضورم نبودم. 

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
ایرنا: مجوز بین المللی بازی )ITC( هافبک گابنی استقلال صادر 
شد تا دیدیر اندونگ برای همراهی آبی پوشان در هفته دوم لیگ 
برتر باشگاه های ایران مشکلی نداشته باشد. دیدیر اندونگ یکی از 
بازیکنانی است که جواد نکونام برای لیگ بیست وچهارم حسارب 
ویژه ای روی او باز کرده است. ستاره گابنی آبی پوشان که سابقه 
بازی در لیگ برتر انگلیس و لوشامپیونه فرانسه را در کارنامه  دارد، 
بازیکن مورد علاقه در پست هافبک میانی محسوب می شود. او در 
هفته نخست به دلیل صادر نشدن ITC نتوانست مقابل شمس 
آذر به میدان برود. با این حال، مدیران باشگاه استقلال در روزهای 
اخیر تلاش زیادی برای صدور ITC اندونگ انجام دادند. بر این 
اساس، مجوز بین المللی بازی )ITC( هافبک گابنی استقلال صادر 
شد تا دیدیر اندونگ برای همراهی آبی پوشان در هفته دوم لیگ 

برتر باشگاه های ایران مشکلی نداشته باشد. 
 تسنیم: تیم تازه وارد لیگ دسته اول فوتبال از باشگاه سپاهان 
اصفهان شکایت کرد. تیم فوتبال چادرملوی اردکان روز جمعه 
در اولین بازی خود در مسابقات لیگ برتر فوتبال، با نتیجه 3 بر 
یک مقابل سپاهان اصفهان شکست خورد. از باشگاه یزدی خبر 
می رسد که چادرملو پس از این مسابقه، شکایتی با موضوع عدم 
رعایت سقف بودجه از سپاهان تنظیم و این شکایت را به سازمان 
گردان سعید اخباری روز جمعه  لیگ فوتبال ارائه کرده است. شا
دوم شهریور در هفته دوم لیگ برتر فوتبال به مصاف شمس آذر 

قزوین می رود. 

بیــنالمــلل
  مهاجم اسپانیایی میلان عنوان کرد تیمش شکست را 
برابر تورینو پذیرفته بود ولی در دقایق پایانی خوب ظاهر شد و 
از شکست فرار کرد. میلان در اولین هفته از فصل ۲0۲5 - ۲0۲4 
رقابت های سری آ در حالی که تا دقیقه ۸۹ با دو گل از تورینو عقب 

گل های موراتا و  بود، ظرف شش دقیقه با 
اوکافور کار را به تساوی کشاند و از شکست 

خانگی فرار کرد. نکته جالب اینکه هر 
دو گل میلان در این بازی را بازیکنان 
تعویضی فونسکا به ثمر رساندند. 
آلوارو موراتا که در نخستین بازی اش 

بازی  گفت:  کرد،  گلزنی  میلان  برای 
خوبی ارائه ندادیم چون برنده نشدیم. تیم عملا 
شکست را قبول کرده بود ولی توانستیم اوضاع را 
گر پنج دقیقه دیگر وقت داشتیم،  تغییر دهیم. ا
میلان برنده می شد. باید به کارمان ادامه دهیم 
و ذهنیت مان را تغییر ندهیم. بازی بعدی میلان 
خارج از خانه مقابل پارما خواهد بود. پائولو فونسکا، 
سرمربی میلان نیز در صحبت هایی گفت: قبل از 

بازی می دانستم بازی دشواری داریم چون هنوز 
شرایط خیلی خوبی نداریم. در نیمه نخست 
ضعیف ظاهر شدیم ولی در نیمه دوم همه 
چیز متفاوت بود. هنوز یک هفته فرصت داریم 

تا بازیکنان را به طور کلی تقویت کنیم.

گزارش گاتزتا از اولین بازی طارمی برای اینتر

؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟

تأثیرگذاری  از  ایتالیایی  روزنامه  یک 
مهدی طارمی در اولین بازی  رسمی اش 
برای اینتر نوشت. تیم فوتبال اینتر شنبه 
شب در حالی در اولین بازی خود در فصل 
در  جنوا  خانه  در  ایتالیا   A سری  جدید 
وقت های تلف شده بازی برتری خود را از 
دست داد و به تساوی ۲- ۲ رضایت داد 
که مهدی طارمی در این دیدار در دقیقه 
کان چالهان اوغلو وارد زمین  75 به جای ها
شد تا اولین بازی رسمی اش را برای اینتر 

انجام داد. مهاجم ایرانی اینتر در دقیقه 
۸۲ روی گل دوم اینتر که توسط مارکوس 
تورام به ثمر رسید، تأثیرگذار بود. روزنامه 
گاتزتا دلو اسپورت« چاپ میلان  ایتالیایی »
در این خصوص گزارش داد؛ »اولین بازی 
را  انتظارش  مدت ها  که  طارمی  مهدی 
گی نیز  می کشید از راه رسید و سیمونه اینزا
در حساس ترین لحظه بازی، زمانی که اینتر 
در تلاش برای رسیدن به گل پیروزی مقابل 
جنوا بود، او را به زمین فرستاد. ورود این 

مهاجم ایرانی به زمین یک اتفاق پیش پا 
افتاده نبود؛ سرمربی نراتزوری او را به طور 
همزمان با تورام و لائوتارو در خط حمله به 
کار گرفت که بازیکن سابق پورتو بلافاصله 
تأثیرگذار بود و با ورودش به میدان منجر 
گل اینتر با رساندن توپ  به ثبت دومین 
کسی که پاس گل دوم تورام را  به فراتسی )
ساخت( شد. چه کسی می داند؛ با توجه 
بازی خانگی  نتایج، شاید طارمی در  به 
با لچه زودتر وارد زمین شود )به عنوان 

که  بازیکن تعویضی(، این در حالی است 
گلزنی هر چه  همه هواداران اینتر منتظر 
سریع تر این مهاجم ایرانی هستند. در عین 
که نراتزوری امسال یک  حال تأیید شده 
سلاح اضافی )اشاره به طارمی( روی نیمکت 
دارد که نباید آن را دست کم گرفت« اینتر 
شنبه هفته آینده در خانه خود پذیرای لچه 
خواهد بود و این اولین بازی خانگی این 
تیم در مسیر دفاع از عنوان قهرمانی اش در 

سری A ایتالیا خواهد بود. 

خداداد عزیزی بازیکن پیشین تیم ملی فوتبال گفت: من نه 
پرسپولیسی هستم و نه استقلالی و هیچ وقت به بازیکن یا مربی 

بی احترامی نکرده ام. 
   چرا اثری از خداداد در فوتبال ایران نیست؟

اینطوری راحت تر هستم. 
   فکر می کنید باشگاه ها برای مربیگری سراغ شما نمی آیند 

یا خودتان دوست ندارید مربیگری کنید؟
شاید هر دو مورد باشد، ولی با شرایطی که الان دارم، راحت ترم. 
   یعنی حضور در برنامه های پلتفرم و تلویزیون بیشتر برای 

شما درآمد دارد تا حضور در فوتبال؟
الان کار کردن سخت شده است. متأسفانه همه چیز با روابط و 
ضوابط پیش می رود. خیلی دوست ندارم وارد اینطور قضایا شوم 
که با رابطه به من کار بدهند. به همین دلیل، از کار در برنامه های 
پلتفرم رضایت دارم تا مربیگری. مربیگری در ایران رابطه شده 
است. یک نفر به 5 تیم می گوید چه کسی کار کند. ایشان دستور 
می دهد چه کسانی سرمربی باشند. تیم های صنعتی هم شرایط 

خودشان را دارند. 
   منظورتان از آن یک نفر چه کسی است؟

بالاخره این افراد هستند. متأسفانه فوتبال ما برعکس دوستانی 
ک جلوه دهند، فاسد شده است.  که می خواهند پا

   شما با استقلال مشکلی دارید؟
چطور؟ چرا باید با استقلال مشکل داشته باشم؟

   چون در صفحات مجازی حملات زیادی به شما شد که 

به اسطوره های استقلال مثل امیر قلعه نویی و فرهاد مجیدی 
توهین کرده اید. 

من هیچ وقت به استقلال بی احترامی نکرده ام. 
   گویا در یکی از پلتفرم ها زمانی که هاشم بیگ زاده اسم 
امیر قلعه نویی را با عنوان »امیرخان« و فرهاد مجیدی با »آقا« 
خطاب می کند با کنایه جواب داده اید. آیا موضعی نسبت به 

این دو نفر دارید؟
چرا باید با استقلال و افراد مشکل داشته باشم؟ عده ای تن شان 
می خارد و برای من مهم نیست چه چیزی می نویسند یا چه چیزی 
می گویند. فیلم این برنامه موجود است. برخی ها بیکار هستند. 
من اصلا نگفتم چرا از کلمه »خان« یا »آقا« استفاده کردید. من 

فقط سوال پرسیدم چه چیزی گفتی؟!
   پس چرا در صفحات مجازی به شما حمله شده است؟

مهم نیست. تا دیروز یکسری از هواداران استقلال به آقای 
قلعه نویی ناسزا می گفتند، الان ایشان چطور اسطوره شد؟ تا 
همین چند وقت پیش در ورزشگاه به او ناسزا می گفتند، به یکباره 
به من حمله کردند که چرا بی احترامی کرده ام؟ صحبت هایم 

مشخص است و بی احترامی نکرده ام. 
   برخی ها اعتقاد دارند چون دوستان پرسپولیسی زیادی 
کنش منفی نشان  دارید هر از گاهی نسبت به استقلالی ها وا

می دهید. 
من نه پرسپولیسی ام نه استقلالی. داشتن دوستان پرسپولیس 
ربطی به این ندارد که به استقلال توهین کنم. برای من اهمیتی 

ندارد چه تیمی قهرمان شود. سال ۸0 یا ۸1 که از امارات به ایران 
کره کردم هم پرسپولیس ولی به لحاظ  برگشتم هم با استقلال مذا
مالی به توافق نرسیدیم. من هیچ وقت بی احترامی نکرده ام و 
حتی به قلعه نویی می گویم آقای قلعه نویی، چون بزرگ تر است. 
کسی که از من کوچک باشد با اسم کوچک صدا می کنم و بزرگ تر 

باشد با لفظ آقا. 
   پس از جدایی از تیم ملی تبدیل به منتقد جدی قلعه نویی 
شدید، آیا به خاطر اختلاف هاست یا بحث ها فقط فنی است؟
من همیشه منتقد بودم. آیا زمان کارلوس کی روش، اسکوچیچ 
و... انتقاد نمی کردم؟ دوستان می خواهند خوش شان بیاید 
یا نیاد، ولی من حرفم را می زنم. سه ماه کنار تیم ملی کار کردم 
و همان زمان نظراتم در برخی از مسائل منفی بود. وقتی دیدم 
حرف هایم تأثیری ندارد به اضافه یکسری مسائل تصمیم گرفتم 

بیرون بیایم. 
   هفته اول لیگ برتر را چطور دیدید؟

در هفته های اول چیزی مشخص نمی شود ولی طبق آخرین 
صحبتی که با جواد نکونام پیش از شروع بازی های لیگ داشتم، 
شرایط را خوب دیدم. به نظرم، استقلال با مهره های خارجی که 
کی می شود. سال گذشته با علی  جذب کرده است، تیم خطرنا
، مدیرعامل وقت استقلال اختلاف داشت ولی امسال  خطیر
شرایط برای او بهتر پیش رفته است و به نظرم شانس قهرمانی 
استقلال زیاد است. البته، استقلال همیشه مدعی بوده و جواد 

نکونام نیز کارش را بلد است. 

کم کم به فوتبال دنیا می رسیم 

استقلال در خانه شمس آذر قزوین در هفته اول لیگ برتر 
به برتری رسید. به نظرم باید گفت کم کم به دنیا می رسیم. 
ضعیف ترین لیگ های آسیا هم VAR داشتند. ما نداشتیم و 
متأسفانه در چند سال اخیر امکان تغییر نتایج و جابه جایی تیم ها 
در رده های مختلف جدول وجود داشت. دیدیم که استقلال 
می خواست ضربه کاشته بزند و داور پس از بازبینی صحنه ای در 
محوطه جریمه، برای شمس آذر اعلام پنالتی کرد. چند دقیقه 
بعد هم کمک داور گل سالم استقلال را آفساید اعلام کرد و با وجود 
VAR ثابت شد که کمک داور اشتباه کرده است. امیدوارم در همه 
استادیوم هایی که بازی های لیگ برتر برگزار می شود VAR داوری 
کند تا حق هیچ تیمی ضایع نشود. عدالت در قضاوت کمک 
می کند تا تیمی قهرمان شود که محق است و تیم هایی سقوط 
کنند که حق آنها ماندن در لیگ برتر نیست. از نظر فنی زود است 
که بخواهیم کیفیت استقلال را قضاوت کنیم. وقت آن نشده تا 
بخواهیم در مورد تیم صحبت کنیم. بازی استقلال و شمس آذر 
هم به خاطر باد شدیدی که می وزید قابل بررسی فنی نیست، 
چون سخت ترین بازی در دیداری است که باد در جریان بوده 
و نمی گذارد بازی خود را انجام دهید. از بازی در زمین برفی و زیر 
باران سخت تر است. سرعت انتقال توپ گرفته می شود، پاس ها 
درست به هم تیمی نمی رسد، دروازه بان نمی تواند توپ را به میانه 
زمین برساند. همه لیگ های دنیا در پایان هفته چهارم هم قابل 
قضاوت نیست. عیار تیم ها از هفته پنجم به بعد رو می شود. در 
هفته اول هم هیچ یک از مدعیان قهرمانی در لیگ برتر بازی 
فوق العاده ای نداشتند. استقلال هم بازی همیشگی را نداشت، 
شمس آذر هم به واسطه تیم جوان و جنگنده ای که دارد، نشان 
داد حرف های زیادی برای گفتن در آینده خواهد داشت. استقلال 
غایبان زیادی را به دلایل مختلف نداشت و قطعاً با اضافه شدن 
تمامی نفرات شرایط بهتری خواهد داشت. البته امتیاز هفته های 
ابتدایی برای آنکه تیم در کورس قهرمانی شرایط خوبی داشته 
باشد بسیار بسیار مهم است. سه امتیاز های متوالی می تواند تیم 
را به کسب امتیازات کامل هر دیدار عادت دهد. شرایط روحی تیم 
بسیار خوب خواهد شد و می تواند در بهترین وضع وارد نیم فصل 
دوم شود. اشتباهی که شاهد هستیم به واسطه یارگیری خوبی که 
استقلال در فصل نقل و انتقالات داشته و بازیکنان بسیار خوبی 
به خدمت گرفته، می گویند استقلال قهرمان این فصل است. 
هیچ کجای دنیا بعد از هفته اول نمی شود گفت تیمی قهرمان 
است. قطعاً استقلال مدعی قهرمانی است، اما هوادارانی که روی 
احساس تیم را قهرمان می دانند فشار منفی روی تیم می آورند. 
بازی های بسیار دشوار است، رقبا بیکار نیستند و اتفاقاً انگیزه 
بالایی دارند تا برابر استقلال بهترین بازی را ارائه کنند. کار را از 
لحاظ روحی نباید برای تیم سخت کرد. ضمن اینکه می دانم یک 
عده ای در فضای مجازی با سوءنیت به دنبال فشار آوردن روی 
گاهانه تلاش می کنند تا تیم را به هم بریزند. هواداران  تیم هستند. آ
هوشیار باشند و انرژی مثبت به تیم بدهند ولی فشار مضاعف 

نیاورند تا در پایان فصل قهرمانی کسب شود. 
 
 

بهتاشفریبا
کارشناسفوتبال

عزیزی: یک نفر به 5 تیم می گوید چه کسی کار کند


